
.

İzzeddin el-Kassam, 1883 yılında Suriye’nin Lazkiye 

kentinde doğdu. Filistin direniş hareketini başlatarak, 

Filistin halkının hakları için mücadele etti. Hamas’ın 

askeri kanadı olan İzzeddin el-Kassam Tugayları’nın 

adı, onun liderliğindeki direnişe ithafen verildi.
El-Kassam, 1935’te İngiliz işgali ve Filistin’deki zulme 

karşı gerilla savaşını örgutledi.

5 Kasım 1935’te, İzzeddin el-Kassam, direniş 
mucadelesi sırasında İsrail guçleri tarafından şehit 

edildi. Ancak onun mirası, Filistin direniş 

geleneğinde derin bir etki bıraktı. Adı, Filistin 
direnişinin sembolu olarak yaşamaya devam ediyor 

ve Hamas’ın liderlik pozisyonunda anılmaktadır.

El-Kassam’ın fedakarlıkları, Filistin’in bağımsızlığı ve 
özgurluğu için ilham kaynağı oldu. Bugun, İzzeddin 

el-Kassam’ın anısını yaşatmak adına Filistin direniş

hareketi, onun liderlik ve cesaretini unutmamaktadır.

ASİL BİRMÜCAHİD

Bir kez gönül yıktınısa 

Bu kıldığın namaz değil 

Yetmiş iki millet dahi 

Elin yüzün yumaz değil

Bir gönülü yaptınısa 

Er eteğin tuttunusa 

Bir kez hayır ettinise 

Binde bir ise az değil

Yol odur ki doğru vara 

Göz odur ki Hakk'ı göre 

Er odur alçakta dura 

Yüceden bakan göz değil

Erden sana nazar ola

İçin dışın pür nur ola

Belî kurtulmuştan ola

Şol kişi kim gammaz değil

Doğru yola gittin ise 

Er eteğin tuttunusa 

Bir hayır dua ettinise 

Birine bindir az değil

Yunus bu sözleri çatar 

Sanki balı yağa katar 

Halka meta'ların satar 

Yükü gevherdir tuz değil

BİR KEZ GÖNÜL YIKTINISA

YUNUS EMRE

وتراحمهم توادهم في المؤمنين مثل

منه اشتكى إذا الجسد. مثل وتعاطفهم،

بالسهر الجسد سائر له تداعى عضو،

والحمىَّ

Mü'minler birbirlerini sevmekte, 

birbirlerine acımakta ve birbirlerini 

korumakta bir vücuda benzerler.

Vücudun bir uzvu hasta olduğu zaman, 

diğer uzuvlar da bu sebeple uykusuzluğa 

ve ateşli hastalığa tutulurlar.

-Hadis-i Şerif-

Hep birlikte Allah’ın ipine (Kur’an’a) sımsıkı sarılın. 

Parçalanıp bölünmeyin. Allah’ın size olan nimetini 

haْ   tırlayın. Hani sizler birbirinize düşmanlar idiniz 

de O, kalplerinizi birleştirmişti. İşte O’nun bu

nimeti sayesinde kardeşler olmuştunuz. Yine siz, 

bir ateş çukurunun tam kenarında idiniz de O sizi 

oradan kurtarmıştı. İşte Allah size âyetlerini böyle 

apaçık bildiriyor ki doğru yola eresiniz.

-Al-i İmran 103-

BEYOĞLU ANADOLU İMAM HATİP LİSESİ

"Sen Cuma gününün hürriyet kadar kutsal olduğunu onlara anlat..."

Bir Büyük Hanzala: Naci el–Alî
“Hanzala, 10 yaşında bir çocuk olarak doğdu ve her zaman da 10 yaşında 

kalacak. Tam da, benim vatanımı terk etmek durumunda kaldığım yaşta.

1948 yılında İsrail Meşhurlaşmasında en Kuveyt ise baskılara 
tarafından evlerinden büyük rolü oynayan dayanamadığından Nâci 
çıkartılan bir çok Hanzala karikatürü ise el-Alî’yi göndermek 
Filistinli gibi o da 1969 yılında zorunda kalmıştı. Dört 
ailesiyle beraber es-Siyâse gazetesinde çocuğu ve hanımıyla 
Lübnan Aynu’l-Hilve dünyaya görünmüştü. Londra’ya gitmiş
Mülteci Kampı’na Filistin kurtulana kadar çizimlerine Gabes
gittiğinde daha 10 10 yaşında kalacak olan dergisinde devam etmişti. 
yaşındaydı. Mülteci Hanzala’nın annesinin adı 22 Temmuz 1987’de ofisine 
kampına gelişi ve Nekbe’ydi. Nekbe, zulmün gitmek için evinden
burada yaşadıkları ilk günlerinden bir isimdi. ayrıldıktan sonra henüz
Hanzala’nın kağıt Yalnızca bir karakalem ile aydınlatılamamış bir silahlı 
üzerinde ikinci bir oluşmuş Hanzala saldırıyla ağır şekilde
Naci el-Alî olması için kırmızıyı, beyazı ve yeşili yaralanan Naci Selim 
tüm zeminleri dünyaya tek renk ile el-Alî, yaklaşık beş hafta 
hazırlamıştı. haykırabiliyordu. boyunca yoğun bakımda
Çizimlerine mülteci İsrail Hanzala’dan kaldıktan sonra 29 Ağustos 
kampında başlayan rahatsız olmaya başlamış 1987’de Hanzala’nın
el-Alî, büyüyünce Kuveyt’in himayesindeki bedeninde sonsuza kadar 
ressam olmayı el-Alî’den kurtulmak yaşamak üzere hayata

istiyordu. istiyordu. gözlerini yumdu. (Çizer:Muhammed Yusuf Çiçek)

TESADÜFLERE İNANIR MISINIZ?

Dünya üzerinde herhangi iki şeyin hiçbir kasıt 

olmaksızın kendi kendisine rast gelmesi durumu bizim 

dilimiz ve anlayışımız arasına ne zaman yerleşti? Oysa 

bizim hayatımızda tevafuklar vardı. Tevafuk tesadüfün 

aksine bir araya gelmesi letafet meydana getiren kişi 

yahut olguların bir uyum içinde Allah'ın iradesiyle bir 

araya gelmesini ifade etmekteydi. Tesadüf başı boş 

denk gelmeleri karşılarken tevafuklar bize Allah'ı 

hatırlatıyordu. Hep birlikte düşünelim bugün bu yazıya 

tesadüf mü ettik yoksa tevafuken mi karşılaştık?

Bize ulaşmak için: cumalikgazetesi@gmail.com



7 EKİMDEN BU

YANAGAZZE
7 Ekim 2023'te, Hamas'ın İsrail'e düzenlediği

saldırılar ve ardından İsrail'in Gazze'ye yönelik

bombardımanıyla başlayan çatışmalar, bugüne

kadar 17.700'den fazla kişinin ölümüne ve bin-

lerce kişinin yaralanmasına neden oldu. Filistin

Sağlık Bakanlığı'nın verilerine göre, çatışmalarda

hayatını kaybedenlerin yaklaşık %90'ı Filistinli.

Çatışmalarda en ağır bedeli çocuklar ödedi. Sal-

dırılar yüzünden can veren çocuk sayısı

7.000’den fazla. Gazze, en kısa sürede en çok

çocuğun öldürüldüğü yer olarak kaydedildi. İsra-

il'in Gazze'ye düzenlediği saldırılar, sivil altyapıyı

da ağır şekilde etkiledi. Filistin hükümetinin

verilerine göre, 10 bin 500'den fazla ev yıkıldı

veya ağır hasar gördü. Bu, Gazze nüfusunun

önemli bir bölümünün evsiz kaldığı anlamına

geliyor. Çatışmalarda gazeteciler de hedef alındı.

Gazetecileri Koruma Komitesi'ne (CPJ) göre, 7

Ekim'den bu yana Gazze, İsrail ve Lübnan'da en

az G1 gazeteci öldürüldü. Bu rakamın 54'ü Filis-

tinli, dörtü İsrailli ve üçü Lübnanlı. Çatışmalar

bölgedeki siyasi ve ekonomik durumu da olum-

suz etkiledi. Hem İsrail’in Gazze Şeridi’ne kara-

dan, havadan ve denizden uyguladığı kuşatma

hem de İsrail’in Gazze’nin su ve elektriğini kes-

mesi Gazze halkının yaşamını ciddi anlamda

olumsuz etkiliyor.

İlmihal Köşesi

Cuma namazında hatip minbere çıkınca cemaatin

dinleyip susması, selamlaşmaması, nafile namaz

kılmaması gereklidir. Öyle ki hutbede Peygamber

Efendimizin mübarek isimleri anılınca cemaatin

salât ve selamı dinlemekle yetinmeleri daha faziletli-

dir. İmam Ebu Yusuf'tan bir rivayete göre bu du-

rumda gizlice (içinden) salât ve selam getirilir.

Hutbede yapılan dualara da gizlice amin demek

daha faziletledir.

(Büyük İslam İlmihali'nden düzenlenmiştir.)

Boykot bu sıralar herkes için farklı 

manalar ifade eden bir kavram haline 

geldi. Halk arasında boykot 

konusunda büyük bir yöntemsizlik 

problemi vardır. Boykotun sınırlarının 

çizilmesi zorunludur. Aksi takdirde 

öfkeyle oluşmuş bu boykot ruhu kısa 

sürede dağılacaktır.

NEYE 

BOYKOT?

Her şeyi boykot edemeyiz.
Boykot listeleri çok geniş diye başlangıçta bahsetmiştik. Boykot listesi ne kadar 

genişlerse boykotun verimi o denli düşer zira halkın odağı düşer ve bir çeşit anarşiye 

sebebiyet verir. Boykotta başarının ilk adımı da boykot listelerini sadeleştirmek 

olmalıdır.

Mevcut boykot listelerinin ve internet sitelerinin diğer bir yanlışı da boykot edilen

ürünlerin İsrail’e verdiği desteğin kaynağını göstermemeleri. Delillendirilmeyen bir

boykot insanların kafasında soru işareti bırakacağı için etkisi de azalacaktır.

Her şeyde olduğu gibi bu hususta da başarılı olmak için en önemli şartlardan biri 

itidaldir. Şu an boykotta aşırılıklar mevcuttur ki sonu gelmez boykot listelerini 

görüyoruz. Bazenleri de büyük çelişkiler görüyoruz. Örneğin ABD’ye ait A markasını 

boykot etseniz bile alacağınız B marka telefonlar da Çin’e para kazandıracaktır, Doğu 

Türkistan’a zulmeden Çin’e. A markasının ürününü aldığınız takdirde İsrail’e her türlü 

yardımı yapan ABD’ye yardım etmiş olacaksınız. Bu durumda kimi boykot edebilirsiniz? 

Türk malı alacağım diyebilirsiniz. Aradaki kalite farkını göz önünde bulunduracak 

olursak insanlara yerli telefonları almaya zorlamanın pek işe yaramayacağı aşikârdır.

MüminlerKardeştir (!)
Cumanız mübarek olsun aziz kardeşlerim! 

"Kardeşlerim"! İmam efendi biraz önce hutbede bize 

aynen böyle seslendi. Alıştık tabii, müminler kardeştir 

ayetinden yola çıkarak kullanılan bir hitap şekli...

Basit, içinde gizlenmiş manalar barındırmayan, 

herkesin rahatlıkla anlayabileceği bir söz.

Zaten herkes toplumumuza bakarak ne kadar başarılı

bir şekilde anladığımızı rahatlıkla görecektir. Afrika'nın 

bir köyünden ülkemize, Balkanlardan Çin'e kadar bütün 

müminlere aynı şekilde muamele ediyoruz. Peygamber 

efendimizin hadiste söylediği gibi "kardeşimiz" gibi 

muamele ediyoruz. İstenilen bu değil mi zaten? Beraber 

büyüyor güçleniyor daha sonra ayrılıyoruz, elden 

ayaktan düştüklerinde onlara acıyor, yardıma muhtaç 

olduklarında rahatımızdan ödün vermiyoruz. Kavga 

ettiğimizde onların gelip bize yalvarmalarını bekliyoruz, 

eziklik gösterip onlardan af dilemiyor, gerekirse bir

ömür boyu onlarla irtibatımızı kesiyoruz. Çoğumuz 

yaptıkları hatalardan dolayı onlara beddua etmiyoruz 

ama başlarına bir şey gelince bize karşı işlemiş oldukları 

günahlarından dolayı cezalandırıldıklarını muzaffer bir 

eda ile söylemekten çekinmiyoruz. Bize yaptıkları bu 

kötü şeylerden dolayı tüm soylarının bu günaha 

katlanacakları veya katlanmak zorunda oldukları gerçeği 

bizi mutlu ediyor. Yafesten beri pirüpak olan soylarımızı 

kardeşlerimiz kirletiyor ama biz onlara karşı soyumuzun 

asilliğini kurtarıyoruz, gereken duruşu göstererek az da 

olsak doğru yerde duruyoruz. Aynı anne babadan da 

gelsek onları reddediyor, kardeş olmamıza vesile

olanları yok sayıyoruz.Onlar bilmiyorlar böyle 

olacaklarını bilselerdi kardeş olduğumuzu bile 

söylemezlerdi zaten.Öngörülü kimseler değillerdi. Biz 

daha iyi biliyoruz. Peygamber efendimizin hadisinin 

gerekliliğini yaptığımız için peygamberimiz adına 

hepimize teşekkür ediyorum. Aziz kardeşlerim; şu 

meseleki ben buna bütün kalbimle inanıyorum, bu

millet inandığı peygamberin sözünü çiğnemez. Aynı 

karından çıktığı kardeşleri ile din kardeşlerini kesinlikle 

birbirinden ayırmaz. Dua edelim çocuklarımızdan temiz 

olanlar bu hadisin ışığında yaşasınlar, doğru yoldan 

ayrılmasınlar.


